
Protokół  Nr XXI/2008 
z sesji Rady Miejskiej Borku Wlkp.

odbytej w dniu 26 czerwca 2008 roku
w godz. od 1630 do 1845

W sesji uczestniczyło 14 radnych (ustawowo 15 radnych) nieobecna radna: 
Irena Rozwora – lista obecności stanowi załącznik nr 1 do niniejszego 
protokołu.
Ponadto w sesji uczestniczyli: Burmistrz Borku Wlkp. – Marian Jańczak, 
Sekretarz Gminy – Elżbieta Pawlak, Skarbnik Gminy – Mirosława Kozłowska, 
kierownicy jednostek podporządkowanych, dyrektorzy szkół radni powiatu 
gostyńskiego oraz sołtysi - lista obecności stanowi załącznik nr 2 do niniejszego 
protokołu.

Ad.1. Otwarcie obrad.
Otwarcia sesji dokonał Przewodniczący Rady – Roman Kręciołek, który 

powitał wszystkich radnych oraz gości.
Następnie stwierdził, że w sesji uczestniczy 13 radnych, co stanowi quorum, 
przy którym Rada może obradować i podejmować prawomocne uchwały.

Ad.2. Ustalenie porządku obrad.
1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności.
2. Ustalenie porządku obrad.
3. Przyjęcie protokołu z XIX sesji Rady Miejskiej.
4. Przyjęcie protokołu z XX sesji Rady Miejskiej.
5. Sprawozdanie z działalności Rady Powiatu.
6. Sprawozdanie z działalności Burmistrza.
7. Zapytania i interpelacje radnych.

8. Rozpatrzenie projektów i podjęcie uchwał w sprawie:
a) zmian budżetu i w budżecie,
b) zaciągnięcia zobowiązań o wartości przekraczającej granicę ustaloną

 w uchwale budżetowej na 2008 r., 
c) zmieniająca  uchwałę  w  sprawie  przyjęcia  Wieloletniego  Planu 

Inwestycyjnego Gminy Borek Wlkp. na lata 2007-2013,
d) ustalenia  dodatkowego  zadania  realizowanego  w  2008  roku  z  Gminnego 

Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej,
e) przekazania skargi do załatwienia Wojewodzie Wielkopolskiemu, 
f) przekazania skargi do załatwienia Wojewodzie Wielkopolskiemu.

9.Udzielenie odpowiedzi na zapytania radnych.
10.Wolne głosy i wnioski. 
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11. Zakończenie.

Po czym Przewodniczący Rady zapytał, czy radni mają uwagi do 
przedstawionego harmonogramu.

Radny Tadeusz Jańczak zwrócił uwagę, że w zaproszeniu na sesję radni 
otrzymali w pkt.8 ppkt. e) przekazania skargi do załatwienia Burmistrzowi 
Borku Wlkp.

Przewodniczący Rady wyjaśnił, że w dniu dzisiejszym wpłynęła druga skarga w 
sprawie realizacji ustawy o postępowaniu wobec dłużników alimentacyjnych 
jako zadanie zlecone administracji rządowej, co jest zadaniem zleconym i w 
związku z powyższym wg właściwości obydwie skargi winien rozpatrzyć 
Wojewoda Wielkopolski. Dalej Przewodniczący Rady wnioskował 
o wycofanie ppkt e) przekazania skargi do załatwienia Burmistrzowi 
Borku Wlkp.

Za  wycofaniem projektu uchwały w sprawie przekazania skargi do załatwienia 
Burmistrzowi Borku Wlkp. z porządku obrad, głosowało 12 radnych, 1 radny 
wstrzymał się od głosowania, nikt nie był przeciwny.

Następnie Przewodniczący Rady wnioskował o wprowadzenie do porządku sesji 
ppkt. e) przekazania skargi do załatwienia Wojewodzie Wielkopolskiemu, 
oraz f) przekazania skargi do załatwienia Wojewodzie Wielkopolskiemu.

Za  wprowadzeniem w/w projektów uchwał do porządku obrad, głosowało 13 
radnych, nikt nie wstrzymał się od głosowania i nikt nie był przeciwny.

Radny Tadeusz Jańczak wnioskował o przeczytanie skarg.
Przewodniczący Rady poinformował, że skargi zostaną przedstawione 
w punkcie rozpatrywania projektów uchwał w tej sprawie. Po czym przedstawił 
uzasadnienie zmian przekazania skarg do rozpatrzenia Wojewodzie 
Wielkopolskiemu. Wyjaśnił, że skargę w sprawie realizacji ustawy 
o postępowaniu wobec dłużników alimentacyjnych oraz zaliczce alimentacyjnej 
jako zadanie zlecone z zakresu administracji rządowej – jest zadaniem 
zleconym, w związku z powyższym winna być rozpatrzona wg właściwości 
przez Wojewodę Wielkopolskiego. 

Następnie Przewodniczący Rady przedstawił porządek sesji po wprowadzonych 
zmianach, po czym prosił o jego przegłosowanie.

Za przyjęciem przedstawionego porządku sesji głosowało 13 radnych, nikt nie 
był przeciwny i nikt nie wstrzymał się od głosowania.
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Ad.3. Przyjęcie protokołu z XIX sesji Rady.

Przewodniczący Rady stwierdził, że radni mieli możliwość zapoznania się 
z treścią protokołu przed sesją.
Następnie zapytał radnych czy zgłaszają uwagi do protokołu z XIX sesji.
Nie zgłoszono żadnych zastrzeżeń, w związku z czym prosił o przegłosowanie 
jego przyjęcia.
Za przyjęciem protokołu z XIX sesji Rady głosowało 13 radnych, nikt nie był 
przeciwny i nikt nie wstrzymał się od głosowania.

Ad.4. Przyjęcie protokołu z XX sesji Rady.

Przewodniczący Rady stwierdził, że radni mieli możliwość zapoznania się 
z treścią protokołu przed sesją.
Po czym zapytał radnych czy zgłaszają uwagi do protokołu z XX sesji.
Nie zgłoszono żadnych zastrzeżeń, w związku z czym prosił o przegłosowanie 
jego przyjęcia.
Za przyjęciem protokołu z XX sesji Rady głosowało 13 radnych, nikt nie był 
przeciwny i nikt nie wstrzymał się od głosowania.

Ad.5. Sprawozdanie z działalności Rady Powiatu.

Sprawozdanie nie zostało złożone ze względu na nieobecność radnych.

Ad.6. Sprawozdanie z działalności Burmistrza.

Powyższe sprawozdanie złożył Burmistrz, stanowi ono załącznik nr 3 do 
niniejszego protokołu.
Ponadto Burmistrz apelował do sołtysów oraz radnych o ograniczenie zużycia 
energii w świetlicach wiejskich.
Po czym Przewodniczący Rady otwarł dyskusję w tym temacie. 

Radny Tadeusz Jańczak uważa, że energia elektryczna i gaz w świetlicach 
wiejskich winny  być szczegółowo wyliczone przez pracownika Urzędu 
Miejskiego zajmującego się świetlicami, a dodatkowe zużycie powinni 
pokrywać mieszkańcy danej wsi.

Burmistrz poinformował, że właśnie pracownik Urzędu zwrócił uwagę na fakt 
przekroczenia limitów zużycia energii.

Redaktor „Życia Gostynia” Cezary Warczak zapytał co jest powodem 
zwiększonego zużycia energii.
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Burmistrz stwierdził, że wszystkie imprezy odbywają się tak samo jak w innych 
latach, a jednak zużycie znacznie się zwiększyło.

Innych uwag nie zgłoszono.

Obecna radna Róża Jędrosz.

Ad.7. Zapytania i interpelacje radnych.

Nie wpłynęła żadna interpelacja.

Ad.8. Rozpatrzenie projektów i podjęcie uchwał w sprawie:

a) zmian budżetu i w budżecie

Wiceprzewodniczący Rady Mieczysław Kowalski  przedstawił projekt 
uchwały w powyższej sprawie wraz z uzasadnieniem.
Uwag nie zgłoszono, w związku z powyższym Przewodniczący Rady zarządził 
głosowanie.
Za przyjęciem uchwały głosowało 14 radnych, nikt nie był przeciwny i nikt nie 
wstrzymał się od głosowania. 
Uchwała Nr XXI/ 156 /2008 Rady Miejskiej Borku Wlkp. w w/w sprawie 
stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu.

b) zaciągnięcia zobowiązań o wartości przekraczającej granicę ustaloną
     w uchwale budżetowej na 2008 r.

Projekt uchwały w powyższej sprawie przedstawił Wiceprzewodniczący 
Rady Tomasz Szczepaniak.

Uwag nie zgłoszono
Wobec powyższego Przewodniczący Rady zarządził głosowanie.

Za przyjęciem uchwały głosowało 14 radnych, nikt nie był przeciwny i nikt nie 
wstrzymał się od głosowania. 
Uchwała Nr XXI/ 157 /2008 Rady Miejskiej Borku Wlkp. w w/w sprawie 
stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu.

c) zmieniająca uchwałę w sprawie przyjęcia Wieloletniego Planu 
Inwestycyjnego Gminy Borek Wlkp. na lata 2007-2013

Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w powyższej sprawie przedstawił 
Wiceprzewodniczący Rady Mieczysław Kowalski.
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Uwag nie zgłoszono, w związku z powyższym Przewodniczący Rady zarządził 
głosowanie.

Za przyjęciem uchwały głosowało 14 radnych, nikt nie był przeciwny i nikt nie 
wstrzymał się od głosowania. 
Uchwała Nr XXI/ 158 /2008 Rady Miejskiej Borku Wlkp. w w/w sprawie 
stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu.

d) ustalenia dodatkowego zadania realizowanego w 2008 roku z Gminnego 
Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej

Wiceprzewodniczący Rady Tomasz Szczepaniak przedstawił projekt 
uchwały w powyższej sprawie.
Uwag nie zgłoszono.
Następnie Przewodniczący Rady zarządził głosowanie.

Za przyjęciem uchwały głosowało 14 radnych, nikt nie był przeciwny i nikt nie 
wstrzymał się od głosowania.
Uchwała Nr XXI/ 159 /2008 Rady Miejskiej Borku Wlkp. w w/w sprawie 
stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu.

Obecni radni powiatowi: Janusz Sikora oraz Grzegorz Marszałek.

e) przekazania skargi do załatwienia Wojewodzie Wielkopolskiemu 

Wiceprzewodniczący Rady Mieczysław Kowalski odczytał pismo 
Ministerstwa Pracy i Polityki Społecznej Departament Świadczeń Rodzinnych 
skierowane do Rady Miejskiej dotyczące rozpatrzenia skargi w zakresie 
realizacji ustawy o postępowaniu wobec dłużników alimentacyjnych oraz 
zaliczce alimentacyjnej. 
Po czym Przewodniczący Rady zapytał czy Rada Miejska życzy sobie 
odczytania załączonej skargi.
Radny Marek Rożek wnioskował o odczytanie przepisów dotyczących 
przekazania skargi do Wojewody Wielkopolskiego.
Następnie Przewodniczący Rady poinformował, że zadanie  z zakresu realizacji 
ustawy o postępowaniu wobec dłużników alimentacyjnych oraz o zaliczce 
alimentacyjnej– jest zadaniem zleconym, w związku  z powyższym skargi w tej 
sprawie winny być rozpatrzone wg właściwości przez Wojewodę 
Wielkopolskiego  art. 229 pkt 2 i art. 232 ustawy z dnia 14 czerwca 1960 r. – 
Kodeks postępowania administracyjnego.
Po czym Wiceprzewodniczący Rady Mieczysław Kowalski przedstawił projekt 
uchwały w powyższej sprawie.
Następnie Przewodniczący Rady otwarł dyskusję w tej sprawie.
Uwag nie zgłoszono.
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Za przyjęciem uchwały głosowało 14 radnych, nikt nie był przeciwny i nikt nie 
wstrzymał się od głosowania.
Uchwała Nr XXI/ 160 /2008 Rady Miejskiej Borku Wlkp. w w/w sprawie 
stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu.

f) przekazania skargi do załatwienia Wojewodzie Wielkopolskiemu

Wiceprzewodniczący Rady Tomasz Szczepaniak odczytał pismo 
Kancelarii Prezesa Rady Ministrów – Departamentu Skarg, Wniosków i Obsługi 
do Spraw Uchodźców, po czym przedstawił projekt uchwały w powyższej 
sprawie .
Radni nie zgłosili zastrzeżeń.
Następnie Przewodniczący zarządził głosowanie.
Za przyjęciem uchwały głosowało 14 radnych, nikt nie był przeciwny, nikt nie 
wstrzymał się od głosowania. 
Uchwała Nr XXI/ 161 /2008 Rady Miejskiej Borku Wlkp. w w/w sprawie 
stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu.

Ad. 9. Udzielenie odpowiedzi na zapytania i interpelacje radnych.
Nie wpłynęła żadna interpelacja.

Ad. 10. Wolne głosy i wnioski.

W tym punkcie Wicestarosta Powiatu Janusz Sikora przedstawił następujące 
informacje:
- pomoc finansowa Starostwa Powiatowego w Gostyniu na budowę drogi 

w Studziannie w wys. 80 tys. zł na 2009 rok
- budowa chodnika w Bruczkowie – zaciągnięcie kredytu  w wysokości 160 

tys. zł z Europejskiego Funduszu Rozwoju 
- ul. Dworcowa w Borku Wlkp. w miesiącu lipcu rozpoczną się prace 

remontowe drogi,
- Koszkowo – brak środków na budowę przejścia mechanicznie, wykonanie 

ręczne do 1 września br.
- wnioskował o sporządzenie  do dnia 31 października br. wykazu chodników 

przy drogach powiatowych do których Gmina Borek Wlkp. dofinansuje 
budowę 

- komisja nie zaakceptowała jedynego kandydata na dyrektora szpitala 
w Gostyniu, w związku z powyższym Zarząd Powiatu w Gostyniu będzie 
sam poszukiwał dyrektora bez ogłaszania konkursu,

- w DPS Zimnowoda jest realizowana winda
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Radny Tadeusz Jańczak zapytał czym kieruje się Zarząd Powiatu w Gostyniu nie 
ogłaszając ponownego konkursu na dyrektora, ponadto zapytał czy dyrektor 
szpitala musi być lekarzem.
Wicestarosta Powiatu poinformował, że powiat nie ma obowiązku ogłaszania 
konkursu, dodał także, że konkurs nie gwarantuje zgłoszenia się kandydatów. Po 
czym poinformował, że funkcję dyrektora może pełnić lekarz, ekonomista bądź 
prawnik, jednak wówczas musi być z-ca dyrektora lekarzem.

Radny Marian Łuczak podziękował Wicestaroście za interwencję w sprawie 
obsługi klienta w Wydziale Komunikacji Starostwa Powiatowego w Gostyniu. 
Radny zapytał także, czy na sesji Rady Powiatu były poruszane  klęski szusowe.
 
Wicestarosta poinformował, że obecnie nie były poruszane sprawy suszy.
Radny Andrzej Kubiak stwierdził, że w związku z długotrwałą klęską suszy 
sytuacja na polach jest bardzo zła.

Następnie Przewodniczący Rady wnioskował o udział pocztów sztandarowych 
w uroczystościach odpustowych w Borku Wlkp. 

Sołtys wsi Dąbrówka wnioskował o usunięcie drzewa zagrażającego 
bezpieczeństwu, a znajdującego się na prywatnej posesji.

Radny Powiatu i Komendant OSP Grzegorz Marszałek poparł stanowisko 
sołtysa z Dąbrówki.

Burmistrz wyjaśnił, że drzewo stoi na prywatnej posesji i Gmina może wystąpić 
z wnioskiem do właściciela posesji o jego usunięcie.
Ponadto Burmistrz poinformował, że w miesiącu lipcu zostaną wznowione 
rozmowy w sprawie przejęcia gruntu od Agencji Nieruchomości Rolnej Skarbu 
Państwa pod budowę ścieżki na cmentarz w Borku Wlkp.

Redaktor „Życia Gostynia” Cezary Warczak zapytał co jest powodem 
nieobecności w pracach Rady Miejskiej radnej Ireny Rozwory.

Przewodniczący Rady wyjaśnił, że radna przebywa poza granicą Polski, praca 
tam jest jej jedynym źródłem dochodu.

Sołtys wsi Skoków zwrócił uwagę, że w miejscowości Skoków jest od lat 
niezamieszkała nieruchomość, która jest zachwaszczona, a przebiegająca linia 
energetyczna sięga drzew owocowych. Ponadto sołtys poinformował, że nie ma 
już nazwy miejscowości Stołów, a na tablicy informacyjnej przy obwodnicy 
Borku Wlkp. jeszcze jest taka nazwa.
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Burmistrz poinformował, że znaki drogowe stawia Dyrekcja Dróg Krajowych 
i Autostrad. Dalej dodał, że do właściciela posesji w Skokowie zostało 
wystosowane pismo w sprawie uporządkowania terenu.

Innych uwag nie zgłoszono.

Ad.11. Zakończenie.

W związku z wyczerpaniem  porządku obrad oraz brakiem innych głosów 
Przewodniczący Rady – Roman Kręciołek  zakończył XXI sesję Rady Miejskiej 
Borku Wlkp. 

Protokołowała Przewodniczący Rady

Wiesława Wójcik Roman Kręciołek
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